
Protokół Nr VIII/2019

 z sesji Rady Gminy Barciany

 z dnia 26 kwietnia  2019 r.

Ad 1. Otwarcie obrad VIII sesji Rady Gminy Barciany.

Przewodnicząca Rady Gminy  – Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas otworzyła VIII sesję Rady
Gminy Barciany.  Powitała Wójta Gminy  – Martę Kamińską, Sekretarza Gminy  – Annę Tereszko,
Kierownika  – Sylwestra  Wronę,  radcę prawnego  – Dariusza  Bączka,  I  zastępcę komendanta
powiatowego policji w Kętrzynie- mł. insp. Marcina Piechotę, Komendanta Powiatowego Państwowej
Straży Pożarnej w Kętrzynie - bryg. Szymona Sapiechę, przedstawicieli Placówki Straży Granicznej
w Barcianach - ppor. str.gr. Damiana Warycha kierownika służby granicznej,  starszego  kontrolera ds.
analizy  ryzyka  chor.sztab.  Rafała  Stawarka .  Powitała  następnie  zaproszonych  gości:  dyrektorów
szkół podstawowych dyrektora SP w Barcianach Witolda Bogdanowicza i dyrektor SP w Windzie
Panią Iwonę Spodyniuk  kierownika GOPS-u – Panią Marię Pyrcz, dwie Panie sołtyski, mieszkańca
gminy.  Powitała  następnie  radnych.  Stwierdziła  nieobecność  radnej  Mirosławy  Jasek  i  radnej
Małgorzaty  Mateusiak,  która  przebywa   na  zwolnieniu  lekarskim.  Powitała  następnie  osoby
obsługujące  Radę  protokolanta  –  Panią Emilię Żelichowską,  pana  Henryka  Noska  oraz  Pana
Franciszka Kopciucha – pracownika do obsługi technicznej.

 Ad 2. Stwierdzenie prawomocności obrad (quorum).

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas powitała następnie  przybyłą
Wójt Gminy – Martę Kamińską oraz  członków Rady Gminy Barciany i na podstawie listy obecności
stwierdziła quorum – 13 obecnych Radnych.

Ad 3. Powołanie sekretarza obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy  – Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas  powiedziała,  że kolejnym
punktem sesji jest powołanie sekretarza obrad. Na sekretarza obrad powołała Wiceprzewodniczącego
Rady Gminy Wiesława Gajdowskiego.

Ad 4. Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Gminy.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas stwierdziła, że protokół z VII
sesji z dnia 28 marca  br. był wyłożony na pół godziny przed sesją. Zapytała, czy są uwagi do treści
protokołu.  Uwag  nie  zgłoszono.  W głosowaniu  jawnym  -  imiennym  za  przyjęciem  protokołu  z
poprzedniej sesji głosowało 13 radnych, głosów przeciw i  wstrzymujących nie było ( załącznik z
głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu). Podziękowała  Pani Emilii Żelichowskiej za
rzetelne przygotowanie protokołu sesji.

  

Ad 5. Przedstawienie porządku obrad – wnioski o zmianę porządku.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas powiedziała, że zgodnie z § 30
ust. 3 Statutu Gminy Barciany radni otrzymali powiadomienie o sesji wraz z materiałami 7 dni przed
sesją. Następnie dodała,  że zgodnie z  § 36 Statutu Gminy można przedstawiać wnioski w sprawie
zmian porządku obrad. Pani Wójt wystąpiła z wnioskiem do rady gminy o zmianę porządku obrad.
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Przewodnicząca  Rady  Gminy  – Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  -  Dyjas  poddała  wniosek  pod
głosowanie. W głosowaniu jawnym wniosek został przyjęty 13 głosami za.

Porządek obrad :
1. Otwarcie obrad VIII sesji Rady Gminy Barciany.
2. Stwierdzenie prawomocności obrad (quorum).
3. Powołanie sekretarza obrad.
4.  Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Gminy.
5.  Przedstawienie porządku  obrad sesji - wnioski o zmianę porządku.
6. Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między sesjami.
7. Interpelacje i zapytania Radnych.
8.  Ocena  bezpieczeństwa i  porządku  publicznego,  w tym ochrony przeciwpożarowej  w Gminie
Barciany za rok 2018 oraz informacja o aktualnym stanie bezpieczeństwa – Komendant Powiatowy
Policji, Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej, Komendant Placówki Straży Granicznej.
9. Ocena zasobów pomocy społecznej w Gminie Barciany za 2018 rok.
10. Analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi za 2018 rok.
11.  Projekt uchwały w sprawie udzielenia  pomocy finansowej  w formie dotacji  celowej  na rzecz
Województwa Warmińsko-Mazurskiego,  na realizację  zadania pn.  „Budowa chodnika przy drodze
wojewódzkiej  591  w  miejscowości  Winda  w  ramach  programu  poprawy  bezpieczeństwa  ruchu
"Przyjazna droga".
12.  Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok.
13. Projekt uchwały  w sprawie przyjęcia rezygnacji  z pełnienia funkcji zastępcy Przewodniczącej
Komisji Rewizyjnej.
14. Projekt uchwały  w sprawie przyjęcia rezygnacji z pełnienia funkcji członka Komisji  Oświaty,
Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych.
15. Projekt uchwały w sprawie uzupełnienia składu osobowego  Komisji Rewizyjnej.
16. Projekt uchwały  w sprawie  uzupełnienia składu osobowego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i
Spraw Socjalnych.
17.  Projekt  uchwały  w sprawie  przyjęcia  rezygnacji  z  pełnienia  funkcji  Przewodniczącej  Komisji
Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska.
18.  Projekt uchwały  w sprawie: zmiany Uchwały Nr I/12/2018 Rady Gminy Barciany z dnia 21
listopada  2018r.  w  sprawie:  wyboru  Przewodniczącego  i  zastępcy  Przewodniczącego  Komisji
Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska .
19. Projekt uchwały przedłożony przez Wójta Gminy  w sprawie: ustalenia zasad i wysokości diet
przysługujących radnym.
20. Projekt uchwały przedłożony przez Klub Radnych „Wspólnie dla Gminy Barciany”  w sprawie:
ustalenia zasad i wysokości diet przysługujących radnym.
21.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
22. Wolne wnioski i informacje.
23. Wnioski mieszkańców.
24. Sprawy różne.
25. Zakończenie obrad.
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Porządek obrad VIII sesji Rady Gminy Barciany w kadencji 2018 - 2023
w dniu 24 kwietnia 2019r. ( po wprowadzonych zmianach ):

1. Otwarcie obrad VIII sesji Rady Gminy Barciany.
2. Stwierdzenie prawomocności obrad (quorum).
3. Powołanie sekretarza obrad.
4.  Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Gminy.
5.  Przedstawienie porządku  obrad sesji - wnioski o zmianę porządku.
6. Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między
sesjami.
7. Interpelacje i zapytania Radnych.
8.  Ocena  bezpieczeństwa  i  porządku  publicznego,  w  tym ochrony przeciwpożarowej  w
Gminie  Barciany  za  rok  2018  oraz  informacja  o  aktualnym  stanie  bezpieczeństwa  –
Komendant  Powiatowy  Policji,  Komendant  Powiatowy  Państwowej  Straży  Pożarnej,
Komendant Placówki Straży Granicznej.
9. Ocena zasobów pomocy społecznej w Gminie Barciany za 2018 rok.
10. Analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi za 2018 rok.
11.  Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej na
rzecz Województwa Warmińsko-Mazurskiego, na realizację zadania pn.  „Budowa chodnika
przy  drodze  wojewódzkiej  591  w  miejscowości  Winda  w  ramach  programu  poprawy
bezpieczeństwa ruchu "Przyjazna droga".
12.  Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok.
13. Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  rezygnacji  z  pełnienia  funkcji  zastępcy
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej.
14. Projekt  uchwały  w sprawie  przyjęcia  rezygnacji  z  pełnienia  funkcji  członka  Komisji
Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych.
15. Projekt uchwały w sprawie uzupełnienia składu osobowego  Komisji Rewizyjnej.
16. Projekt uchwały  w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji Oświaty,  Kultury,
Sportu i Spraw Socjalnych.
17.  Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  rezygnacji  z  pełnienia  funkcji  Przewodniczącej
Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska.
18. Projekt uchwały  w sprawie: zmiany Uchwały Nr I/12/2018 Rady Gminy Barciany z dnia
21  listopada  2018r.  w  sprawie:  wyboru  Przewodniczącego  i  zastępcy  Przewodniczącego 
Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska .
19. Projekt uchwały przedłożony przez Wójta Gminy w sprawie: ustalenia zasad i wysokości
diet przysługujących radnym.
20. Projekt uchwały przedłożony przez Klub Radnych  „Wspólnie dla Gminy Barciany” w
sprawie: ustalenia zasad i wysokości diet przysługujących radnym.
21.   Projekt  uchwały  w  sprawie:  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi
Kętrzyńskiemu  na  realizację zadania  „Opracowanie  dokumentacji  projektowej  pn.
Przebudowa drogi powiatowej nr 1584N dr. Woj. nr 592 – Jeżewo – Winda – Jankowice
– Srokowo na odcinku Kiemławki Wielkie – Winda”.
22.Projekt uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu
na realizację zadania „Przebudowa drogi  powiatowej  nr 1590N Rodele  – Ogródki  –
Srokowo na odcinku Dębiany – Ogródki (ok. 150 mb)”.
23.  Projekt  uchwały  w  sprawie:  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi
Kętrzyńskiemu na realizację zadania  „Przebudowa drogi powiatowej nr 1701N Garbno
– Skandawa (dł. 5,3km) – etap III”.
24.   Projekt  uchwały  w  sprawie:  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi
Kętrzyńskiemu  na  realizację zadania „Przebudowa  drogi  powiatowej  nr  1713N
Mołtajny – Barciany na odcinku Barciany – Bobrowo”. 
25. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
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26. Wolne wnioski i informacje.
27. Wnioski mieszkańców.
28. Sprawy różne.
29. Zakończenie obrad.

Przewodnicząca na początku sesji zabrała głos i podziękowała dotychczasowemu 
pracownikowi obsługującemu radę gminy, pani Emilii Żelichowskiej, za jej zaangażowanie, 
kompetencje, rzetelność i odpowiedzialność. Podkreśliła, że pani Emilia przez 13 lat 
wzorowo wypełniała swe obowiązki, przy tym w sposób merytoryczny usprawniała pracę 
rady.
Do życzeń i pożegnań dołączył się wiceprzewodniczący Wiesław Gajdowski, życząc w 
dalszej pracy takich samych sukcesów i takiego samego zaangażowania, jaki pani Emilia 
oddała przy obsłudze rady.
Przewodnicząca zwróciła się również do Henryka Noska, nowego pracownika, który będzie 
obsługiwał radę. Powitała go i wyraziła nadzieję, że swe obowiązki będzie wykonywał 
sumiennie.

Henryk Nosek podziękował i  zadeklarował bardzo dobrą współpracę.

Ad 6. Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach 
między sesjami.                                                                                                                             

Przewodnicząca  Rady  Gminy  – Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  -  Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym punktem obrad jest  informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady
Gminy i działaniach między sesjami. Poprosiła o przedstawienie informacji Wójta Gminy o
pracach Wójta w okresie międzysesyjnym, a zwłaszcza o wykonaniu uchwał Rady.

Wójt Gminy – Marta Kamińska przedstawiła informację o realizacji podjętych uchwał Rady
Gminy i pracach w okresie międzysesyjnym (informacja stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  – Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  -  Dyjas  podziękowała  za
złożoną informację i prezentację.

Ad 7. Interpelacje i zapytania Radnych.                                                                                      

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas poprosiła o zgłaszanie
interpelacji i zapytań Radnych. Interpelacji nie było.

W tym momencie przewodnicząca zadała pytanie o interpelację złożoną 08 kwietnia 2019 i
do tej pory nie otrzymała odpowiedzi. Interpelacja dotyczyła  odwodnienia w Skierkach i Pani
Wójt odpowiedziała,  że sprawa będzie realizowana w kolejności wykonywania zadań, gdyż
spółka dostała zlecenie.

Ad 8. Ocena bezpieczeństwa i porządku publicznego, w tym ochrony przeciwpożarowej w
Gminie  Barciany  za  rok  2018  oraz  informacja  o  aktualnym  stanie  bezpieczeństwa  –
Komendant  Powiatowy  Policji,  Komendant  Powiatowy  Państwowej  Straży  Pożarnej,
Komendant Placówki Straży Granicznej.
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Przewodnicząca rady na wstępie przedstawiła notatkę ze straży granicznej(w załączeniu).

Stan  bezpieczeństwa  na  terenie  Powiatu  Kętrzyńskiego  ogólnie  i  część informacji  będzie
dotyczyła  gminy Barciany. Postaram się w skrócie przedstawić sytuację Policji w powiecie.
Ubiegły rok zaliczamy do lat dobrych, nie zanotowaliśmy niepokojących trendów, które by w
sposób istotny wpływały na stan bezpieczeństwa, wręcz przeciwnie, struktura przestępczości
też się zmienia, mam na myśli to, że z roku na rok zmniejsza się ilość przestępstw najbardziej
uciążliwych  jak  kradzieże,  włamania,  bójki,  rozboje,  które  zaliczamy  do  7  kategorii
najbardziej  niebezpiecznych i  w tych  kategoriach  notujemy spadki  z  roku  na  rok  dosyć,
wysokiej  wykrywalności,  natomiast  struktura  przestępczości  zmienia  się w tym kierunku.
Notujemy znaczny wzrost przestępstw o charakterze internetowym, oszustw przy zakupach
poprzez sklepy internetowe, przestępstw, które są popełniane w białych rękawiczkach, bez
użycia  przemocy,  taki  kierunek  przybiera  przestępczość, poza  tym  w  wyniku  zmiany
przepisów w ostatnim roku zanotowaliśmy skokowy wzrost zawiadomień o przestępstwach
nie alimentacji, jest to  wynikiem zmiany przepisów i w związku z powyższym kętrzyńska
policja przeprowadziła kilkaset postępowań i to będzie miało wpływ na prezentowane dane.
Struktura Policji w Kętrzynie – 130 etatów. Na chwilę obecną mamy 8 vacatów. Zapraszamy,
coraz więcej policja płaci. Na samym początku policja płaci ok 3,2 tys. zł na rękę. Jest to już
jakiś poziom, który zapewnia możliwość funkcjonowania. Stoimy bardzo wysoko w rankingu
zaufania.  Przestępczość ogółem,  postępowania  wszczęte  postępowania  stwierdzone,
wykrywalność jest na podobnym poziomie, natomiast co roku jednak troszeczkę jest więcej i
to jest trend bardzo pożądany, dobrze odbierany, bardzo wysoko stoimy na tle województwa i
mamy świadomość, że powyżej 100% nie da się wykryć. Na razie jest dobrze i bardzo dobrze.
Przestępstwa  kryminalne   są to  poza  gospodarczymi  z  dużą wykrywalnością.  234
przestępstwa  wykrywalność na  bardzo  wysokim  poziomie.  Przestępstwa  narkotykowe,
których  jest  niewiele.  Procentowo  na  tle  powiatu  gmina  Barciany  8  %,  dane  z  naszych
systemów informatycznych. Podejrzani na gorącym uczynku 3.8% to jest mało, w tym roku
jest znacznie lepiej, bo ok. 10%. Skuteczność poszukiwań, listy gończe jest to mniej więcej na
poziomie tego jednego. Większość nie zatrzymanych jest za granicą. Wyróżniamy się bardzo
dużą ilością zaginięć, ale  wynika to z tego,  że mamy w Kętrzynie strzeżony ośrodek dla
cudzoziemców.  Zanotowaliśmy  duży  spadek,   jeśli  chodzi  o  wykroczenia  drogowe,  ale
wynika  to  też z  protestu  policjantów  w  listopadzie  2018r.,  część społeczeństwa  była
zadowolona z tego powodu. Tak jak państwo widzicie, ponad połowa  wszystkich wykroczeń
zakończyła się pouczeniem, tylko 13%  wnioski i 36% mandaty karne. Służby patrolowe  –
niestety,  w  wyniku  tego,  że  mamy  vacaty  musimy  też uzupełniać służby  kryminalne
dzielnicowych. Służb patrolowych stosowaliśmy w ubiegłym  mniej i to nas niepokoi. 8 osób
w roku, to jest grubo ponad 1000 służb. Jednym z naszych mierników oceny naszej pracy  jest
czas reakcji na zdarzenie, o ile obywatel po wykręceniu numeru alarmowego może czekać na
pojawienie się policjanta na miejscu tj. interwencja pilna (zagrożenie zdrowia i życia) 8 min.
54 sek., czyli bardzo dobrze, interwencje zwykłe czas lekko przekroczony o ok. 2 min. Na
terenie gminy Barciany w ub. roku było 16 interwencji pilnych, 320 interwencji zwykłych ze
względu na odległość, czas jest wyższy. 5% interwencji ogółem na terenie gminy Barciany.
Zabezpieczenie  imprez  masowych  jest  bez  problemów,  dni  Barcian  również nie  było
problemów.  Niebieskie  karty  -  jest  spadek. Zatrzymanych  304  osoby  procesowo  do
wytrzeźwienia, z roku na rok coraz mniej. Spadek wypadków natomiast  wzrost ilości kolizji,
jedna osoba więcej  zginęła niż w ubiegłym roku. W tym roku mamy już 3 osoby jest  to
bardzo  dużo.  Na  terenie  gminy  Barciany  30  kolizji,  4  wypadki,  2  osoby zginęły.  Mapa
pokazuje, w jaki sposób należy postępować. Nietrzeźwych kierujących jest nieco mniej niż w
poprzednich  latach,  ale  wynika  raczej  to  z  tego,  że  mniej  udało  się takich  zatrzymać  i
oceniamy to niezbyt dobrze. Optymalnie byłoby, gdyby nikt nie jeździł po pijanemu a nam
gdyby udało się możliwie wszystkich zatrzymać. Krajowa mapa zagrożeń bezpieczeństwa,
bardzo istotne narzędzie, z którego korzystamy i zachęcamy zawsze przy każdym spotkaniu z
mieszkańcami,  przy  każdej  rozmowie,  przypominamy  o  jej  istnieniu.  Każdego  dnia  jest
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sprawdzana, co zostało zaznaczone. Zostaje z tego sporządzona karta odpowiednich służb,
czy to dzielnicowych, ruchu drogowego, czy służby patrolowej, jest to doskonałe narzędzie
po to,  żeby przekazać nam informacje nawet nie przez telefon. Wystarczy tylko kliknąć na
mapie i po tej analizie przekazywane są zadania do realizacji. Jak wygląda potwierdzalność
zagrożeń? Wygląda to różnie – ogólnie mieliśmy ok. 40 parę % w ub. roku Każdego dnia jest
podobna aktywność. Najwięcej zgłoszeń jest z Kętrzyna i okolic.  Spotkania  profilaktyczne
są bardzo  istotnym  elementem  naszej  pracy,  ponieważ pozwala  to  się zbliżyć do
społeczeństwa i uzyskać informacje z pierwszej ręki  i jak widzicie państwo, tych spotkań i z
młodzieżą i ze społeczeństwem ogólnie rzecz biorąc, jest bardzo dużo, staramy się docierać i
do szkół i do małych społeczności i do sołectw. Jeżeli ktokolwiek z państwa miałby taką wolę
nas  zaprosić, jesteśmy gotowi  przybyć na  każde  zaproszenie  i  chcemy być jak  najbliżej
społeczności lokalnej. Kilka przykładów zrealizowanych spraw: to są włamania na terenie
ogródków  działkowych,  odzyskano  bardzo  dużo  przedmiotów,  ciężko  było  ustalić
pokrzywdzonych, ponieważ pan był takim zbieraczem. Działamy prewencyjnie,  ćwiczenia,
profilaktycznie. Rzadkie działania polegające na rzeczywistym powołaniu na czas zagrożenia
bezpieczeństwa kraju. Wsparcie samorządów jest bardzo cenne. Między innymi radiowóz w
Barcianach  który  cały  czas  pracuje  dzielnie  i  funkcjonuje  na  terenie  gminy  Barciany.
Natomiast  nie  ukrywamy,  że  bez  wsparcia  samorządów  nasza  praca  byłaby  o  wiele
trudniejsza i nie mielibyśmy czym jeździć. Kierunki pracy na 2019 r. to zakończenie remontu,
poprawa bezpieczeństwa w ruchu drogowym, zwiększenie ilości służb patrolowych poprzez
zmniejszenie vacatów. Dziękuję za uwagę i proszę o ewentualne pytania.

Pani Przewodnicząca podziękowała za wystąpienie komendanta Policji.

Następnie  zabrał głos  komendant  powiatowy  państwowej  staży  pożarnej.  
Pani przewodnicząca, Pani Wójt, wysoka rado, szanowni państwo. W kilku słowach o stanie
realizacji zadań w 2018 r. w którym to było  -720 interwencji naszych jednostek razem z OSP
z tego 309 działań związanych z gaszeniem pożarów 356 prowadzonych w ramach usuwania
miejscowych zagrożeń 56 alarmów fałszywych, byliśmy chyba jednym z niewielu powiatów
województwa warmińsko-mazurskiego, który zanotował spadek interwencji  w stosunku do
roku 2017.  Gmina Barciany 70 interwencji  tj.  9,9% wszystkich  interwencji  w tym 27 to
pożary,  40  to  miejscowe  zagrożenia  oraz  5  alarmów  fałszywych.  Miasto  Kętrzyn  ma
najwięcej zdarzeń 36,3%, Gmina Kętrzyn 18,3%, Korsze 15%, Reszel 14,4%, Srokowo 6,1%.
Wynika z tego  że Gmina Barciany jest jedną z najbezpieczniejszych w powiecie. Jak wygląda
udział ochotniczych  straży  pożarnych  w  tych  interwencjach.  Gmina  Barciany  posiada
najwięcej jednostek OSP, bo aż 4 z tego 2 są włączone do krajowego systemu ratowniczo-
gaśniczego tj.  OSP Barciany i  Drogosze,  natomiast  OSP Mołtajny i  Skandawa poza  tym
systemem.  OSP Barciany  52  interwencje,  OSP Drogosze  20,  Mołtajny  7,  Skandawa  5.
Natomiast w tym roku jest stosunkowo mało wyjazdów: Barciany 19, Mołtajny 4, Drogosze
10, Skandawa 1. Zwrócę uwagę na jeden problem, ponieważ coraz bardziej wyludniają się
małe  miejscowości  i  jest  z  tego powodu mniej  strażaków ochotników oraz  w związku z
aktywnością zawodową ochotników bardzo często zdarza się że wyjazdy są w godzinach
pracy, co nie zawsze jest przychylnie postrzegane przez pracodawców, mimo ze mają taki
obowiązek,  nie  zawsze  zwalniają do  akcji  strażaków  ochotników.  Aby  skutecznie  nieść
pomoc musimy być odpowiednio dobrze wyposażeni,  ale  też ćwiczyć swoje umiejętności
ratowniczo  – gaśnicze,  stąd  wiele  ćwiczeń z  różnymi  podmiotami,  różnej  skali,  różnym
stopniu trudności, z udziałem różnych podmiotów ratowniczych i z udziałem ochotniczych
straży pożarnych. W powiecie kętrzyńskim również i z gminy Barciany szczególnie jednostki
OSP Barciany  i  Drogosze  a  jedno  z  ćwiczeń odbywało  się na  terenie  gminy  Barciany
korzystaliśmy z gościnności  ochotników z OSP Barciany.  Jeszcze raz dziękuję prezesowi.
Szkolenia  przeprowadzamy  my  jako  komenda  powiatowa  nieodpłatnie  członkom
ochotniczych straży pożarnych. W 2018 r. jedno ukończone i w 2019 r. zostało już skończone
jedno  z  podstawowych.  Oprócz  działalności  ratowniczo-gaśniczych  prowadzimy  też
kontrolno-gospodarczą i z niej nie jesteśmy już tak lubiani. Chodzi tu o kontrole odbiory o
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sprawdzanie zgodności z przepisami przeciwpożarowymi. W 2018r.- 61 takich kontroli było,
a  skontrolowanych  122  obiekty.  Jest  to  możliwe,  bo  w  czasie  jednej  kontroli  może  być
skontrolowanych 2-3 obiekty i wydano 11 decyzji administracyjnych i nie było sprzeciwów
od  tych  decyzji.  Jak  wygląda  nasze  zatrudnienie  w  komendzie  powiatowej?  Było
wykorzystane w 96%, 48 etatów funkcjonariuszy i  dwie osoby cywilne.  Codziennie tu  w
Kętrzynie pełni służbę 7 strażaków, czy to mało, czy dużo – to zależy od skali zdarzenia, do
którego się udajemy. Pewnie w większości to za mało stąd te wsparcie ze strony strażaków
ochotników. W 2018r.  udało się uzyskać z różnych  źródeł to  blisko  300 tys.  zł dotacji.
Dotowanie ochotniczych straży pożarnych i tu udało mi się wypracować pewien model po
konsultacjach  z  jednostkami  Barcian  i  Drogosz.  Otrzymaliśmy  też środki  z  ministerstwa
spraw wewnętrznych i  administracji.  Ustaliliśmy  że  większość środków przeznaczymy na
remont w Skandawie i drobny sprzęt do Mołtajn. Kolejnym  źródłem które się pojawiło w
zakresie dotowania OSP to  środki z Ministerstwa Sprawiedliwości. Gminy dokładały 1% i
otrzymywały  doposażenie w   nowy sprzęt.  Trochę spraw  remontowych  wykonaliśmy  w
Komendzie Powiatowej. Dbamy także o ekologię, nowoczesne źródło ciepła, montaż ogniw
fotowoltaicznych, produkcję prądu i pozyskiwanie  go na własne potrzeby. Zaangażowanie
straży  pożarnych  w  rożnych  festynach  między  innymi  w  gminie  Barciany.  W  2019
wystąpiłem do jednostek samorządu terytorialnego o możliwe wsparcie finansowe w zakresie
kompleksowej wymiany sprzętu. Jeśli byłaby zgoda wszystkich samorządów, to udałoby się
wymienić ten  sprzęt  na  nowy  w  tym  roku.  Pismo  dotyczące  funkcjonowania  straży
pożarnych.

Przwodnicząca  poprosiła  o  zabranie  głosu  podporucznika  straży  granicznej  Damiana
Warycha.  
Pani  Przewodnicząca,  w 2018 r.  funkcjonariusze  straży granicznej  w Barcianach podczas
odpraw granicznych nie stwierdzili przewozu broni, amunicji oraz materiałów wybuchowych.
Nie odnotowano incydentów o charakterze terrorystycznym  tzn. zdarzeń mających ogólny
wpływ na bezpieczeństwo i porządek publiczny. W trakcie kontroli ruchu drogowego przez
funkcjonariuszy placówki skontrolowano 271 pojazdów i 397 osób w trakcie tych kontroli
nałożono 27 mandatów i pouczono 20 osób. Placówka współdziała z Komendą  Powiatową
Policji  w  Kętrzynie,  w  zeszłym  roku  uczestniczyliśmy w 27  akcjach  w  zakresie  „razem
bezpieczniej” w tych działaniach skontrolowano 131 pojazdów wylegitymowano 139 osób
dodatkowo placówka została wsparta przez żołnierzy wojska oraz funkcjonariuszy WMOSG i
słuchaczy Centrum SG w trakcie Mistrzostw Świata w Rosji.  W kolejowym przejściu  w
Skandawie przejechało 1408 składów towarowych,  ogólnie odprawiono w Skandawie oraz w
Kotkach 4992 osoby. Ponadto placówka współdziałała z Krajowa Administracją Skarbową,
Żandarmerią Wojskową oraz strażą Leśną.

   

 

Ad 9. Ocena zasobów pomocy społecznej w Gminie Barciany za 2018 rok.  

Pani  Maria  Pyrcz  przestawiła  zasoby pomocy społecznej  -  Pani  przewodnicząca,  wysoko
rada,  szanowni  państwo.  Zgodnie  z  artykułem  16  ustawy  o  pomocy  społecznej:  gminy,
powiaty  oraz  samorządy województwa  mają obowiązek  przedstawić radzie  gminy do  30
kwietnia ocenę zasobów pomocy społecznej. Ocena wraz z dokumentacją jest podstawą do
planowania budżetu ośrodka na rok następny. W bieżącym roku ocena została przygotowana
na podstawie danych  Urzędu Gminy, jednostek podległych. Kolejny raz była przedstawiona
w oparciu o  narzędzie, jakim jest centralna aplikacja  statystyczna, informowałam państwa na
komisji, iż mieliśmy problemy z agregacją danych. W dalszym ciągu te problemy nie zostały
usunięte.    Ocena  zasobów  pomocy  społecznej  przygotowana  jest  na  podstawie  analizy
lokalnej  sytuacji społecznej, demokratycznej. Prezentuje informacje dotyczące infrastruktury,
nakłady  finansowe  oraz  zadania  pomocy  społecznej,  kadry  organizacji  pozarządowych,
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ponadto obejmuje osoby i rodziny korzystające z pomocy społecznej  rodzaje ich problemów
oraz rozkład ilościowy,  wskazuje również na problemy dotyczące polityki mieszkaniowej,
demograficznej  oraz  rynku  pracy.  Analiza  zebranych  danych  i  wskaźników  pozwala  na
wskazanie kluczowych problemów stojących przed samorządem gminy w zakresie pomocy
integracji społecznej. Są to przede wszystkim zapewnienie wsparcia opieki i pomocy osobom
starszym,  niepełnosprawnym,  zapewnienie  lokalu  mieszkalnego,  schronienia,  wspieranie
rodziny  i  systemu opieki  zastępczej.   Kontynuacja  zatrudnienia  asystenta  rodziny,  który
częściowo  jest  dofinansowany  z  budżetu  wojewody.   Zastanawiając  się nad  wielkością
istniejących  zasobów pomocy społecznej   pod kątem faktycznych  potrzeb  i  zaspokojenia
problemów społecznych,  biorąc jednocześnie pod uwagę możliwości  ekonomiczne gminy,
należy stwierdzić, iż pozostają one na poziomie gwarantującym zaspokajanie podstawowych,
a więc najważniejszych potrzeb możliwości naszych klientów.
Czy państwo mają jakieś pytania do pani kierownik GOPS-u - zapytała pani przewodnicząca i
podziękowała za wystąpienie
  

Ad 10. Analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi za 2018 rok.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  – Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  – Dyjas  poprosiła  panią
sekretarz o przedstawienie informacji

Pani Sekretarz  przedstawiła analizę stanu gospodarki odpadami komunalnymi za 2018 rok.
(sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca  Rady Gminy  – Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  – Dyjas  podziękowała  za
prezentację i  zwróciła uwagę że nie ma formatu waluty,  ale to tylko techniczna rzecz ale
znamienna. Zadała także jeszcze pytanie - w punkcie 2 są potrzeby inwestycyjne  związane z
gospodarowaniem odpadami komunalnymi, w informacji jest napisane,  że w 2018 roku nie
zrealizowano żadnych zadań inwestycyjnych, tutaj jest mowa o potrzebach, jakie są potrzeby
dotyczące gospodarowania odpadami komunalnymi wobec tego.
 Na pewno budowa PSZOKU,  zakup większej ilości pojemników do segregacji odpadów-
odpowiedziała pani sekretarz
 Myślę, że ta informacja też powinna tutaj się znaleźć, powiedziała pani przewodnicząca i
podziękowała za informację.
Jeszcze  zadał pytanie  radny  Szwajdych  odnośnie  opon  i  czarnej  folii,  ale  Pani  wójt
odpowiedziała, że nie miała kontaktu z panem Jackiem Sapelą (prezesem) przepraszam, więc
odpowiem następnym razem.
Pani przewodnicząca podziękowała za przygotowanie informacji.
Więcej pytań nie było.

Ad 11. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej na
rzecz Województwa Warmińsko-Mazurskiego, na realizację zadania pn. „Budowa chodnika 
przy drodze wojewódzkiej 591 w miejscowości Winda w ramach programu poprawy 
bezpieczeństwa ruchu "Przyjazna droga".
Głos zabrał pan Wrona Sylwester
Pani  przewodnicząca,  szanowni radni  szanowni państwo,  Gmina od wielu lat  zabiegała  o
budowę chodnika w Windzie przy drodze Wojewódzkiej 591 w miejscowości Winda   z uwagi
na lokalizację ośrodków społecznych takich jak Szkoła Podstawowa, kościół, cmentarz, brak
chodnika stanowił zawsze niebezpieczeństwo  dla mieszkańców. W tym roku wreszcie pani
wójt podpisała podpisała list intencyjny z Zarządem Województwa na realizację tego zadania
w programie Przyjazna Droga nasza Gmina została zakwalifikowana do budowy chodnika w
miejscowości Winda, oczywiście z udziałem środków gminy, niniejsza uchwała pozwoli na
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zawarcie stosownej umowy z zarządem województwa i  rozpoczęcie zadań inwestycyjnych
polegających na budowie chodnika w miejscowości Winda  przy drodze Wojewódzkiej 591.
Pani przewodnicząca jeszcze zapytała - czy może pan kierownik przedstawić, gdzie będzie
budowany, jaki to będzie odcinek, bo pieniądze, jakie tutaj gmina inwestuje to są dosyć duże
kwoty. Bardzo proszę szczegółowo o tym powiedzieć.
Pan  Wrona  -chodnik  będzie  obejmował całą miejscowość Winda  od  cmentarza  aż do
ostatnich zabudowań czyli od tablicy do tablicy, tak przysłowiowo mówiąc. Będzie przebiegał
przez całą miejscowość, koszt zadania istotnie jest znaczny, ale obejmuje on według nowych
przepisów  budowę separatorów,  przykrycie  rowu,  bo  ze  względu  na  lokalizację drogi
wojewódzkiej, tego chodnika nie ma gdzie zmieścić tylko na rowie,  który trzeba przykryć, w
związku z tym niniejsze przepisy o ochronie środowiska wymagają takich a nie innych zadań.
Przy  realizacji  tej  inwestycji  trzeba  budować separatory  oczyszczające  wody,  która  jest
odprowadzana, zbierana z jezdni, natomiast z naszych informacji wynika fakt taki że chodnik
będzie  przebiegał przez  całą miejscowość Winda  i  poprawi  w  znacznym  stopniu
bezpieczeństwo mieszkańców  o które zresztą ubiegała się gmina  i radni, niektórzy z państwa
i radni, którzy nie są już dzisiaj w radzie,  między innymi pan Zbyszek Stankiewicz, który był
takim  prekursorem  budowy  tego  chodnika  i  po  wielu  działania  Gminy  między  innymi
przygotowanie dokumentacji  projektowej z udziałem  środków gminy w latach poprzednich
udało się wreszcie doprowadzić, uda się doprowadzić do finału. Ta inwestycja powstanie w
tym roku.
Pani przewodnicząca podziękowała za informację.  Środki na tę inwestycję uwolniły się  w
naszym budżecie, bo nie będzie ścieżki rowerowej w związku z zaprzestaniem realizacji tej
inwestycji,  przypomniała pani przewodnicząca i to jest ważny moment dla pani Agnieszki
Kuczewskiej, która w poprzedniej kadencji zabiegała o ten chodnik.
O głos poprosił pan radny Szwajdych -  wspomniał pan,  że chodnik będzie od cmentarza,
wiemy  że  trzy  domki  to  już jest  miejscowość Niedziały,  czy  nie  będzie  to  kolidować z
założeniem,  że znów wejdziemy do Niedział, a do cmentarza się nie dojdzie, bo to będzie
następna miejscowość.  
Pan  Wrona  odpowiedział  że  nie   będzie  takiej  sytuacji  ponieważ dokumentacja  to
obejmowała.   To jest  specyficzny układ położenia  tych miejscowości,  które sąsiadują ze
sobą. Ten element chodnika został już wcześniej zbudowany  tuż przy cmentarzu, jak pan
radny  może  zauważył i  który  może  zostać przebudowany  i  przystosowany  do  nowych
potrzeb.
Pan  radny  Szwajdych  powiedział, że  ma  nadzieję, że  chodnik  zostanie  zbudowany  do
cmentarza Projekt był zrobiony dawno i to jest inwestycja przy drodze Wojewódzkiej.  Pani
przewodnicząca pokreśliła, że uwaga radnego jest jak najbardziej na rzeczy.
Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  – Andrzej  Szwajdych  powiedział,  że   7
członków komisji pozytywnie zaopiniowało  projekt uchwały w sprawie  udzielenia pomocy
finansowej w formie  dotacji  celowej  na  rzecz  Województwa Warmińsko-Mazurskiego,  na
realizację zadania pn.  „Budowa chodnika przy drodze wojewódzkiej  591 w miejscowości
Winda w ramach programu poprawy bezpieczeństwa ruchu "Przyjazna droga".

Zastępca Przewodniczącej Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska
– Tamara Musiałowska  powiedziała,  że 4 członków komisji  pozytywnie zaopiniowało (2
było  nieobecnych)  projekt   uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy finansowej  w  formie
dotacji  celowej na rzecz  Województwa Warmińsko-Mazurskiego, na realizację zadania pn.
„Budowa  chodnika  przy  drodze  wojewódzkiej  591  w  miejscowości  Winda  w  ramach
programu poprawy bezpieczeństwa ruchu "Przyjazna droga".

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  – Agnieszka
Kuczewska  powiedziała,  że  5  członków  (2  było  nieobecnych)  komisji   pozytywnie
zaopiniowało projektu  uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji
celowej na rzecz Województwa Warmińsko-Mazurskiego, na realizację zadania pn. „Budowa
chodnika  przy  drodze  wojewódzkiej  591  w  miejscowości  Winda  w  ramach  programu
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poprawy bezpieczeństwa ruchu "Przyjazna droga".

Wiceprzewodniczący Rady Gminy - Grzegorz Całuch odczytał projekt uchwały w sprawie
udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej na rzecz Województwa Warmińsko-
Mazurskiego, na realizację zadania pn. „Budowa chodnika przy drodze wojewódzkiej 591 w
miejscowości Winda w ramach programu poprawy bezpieczeństwa ruchu "Przyjazna droga".

Przewodnicząca  Rady Gminy  – Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  – Dyjas  podziękowała  za
odczytanie,  a  następnie  poddała  go  pod  głosowanie.  W głosowaniu  jawnym 13  radnych
głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było
(uchwała  stanowi  załącznik  do  protokołu)  (  załącznik  z  głosowania  imiennego  stanowi
załącznik do protokołu).

Pani radna Agnieszka Kuczewska podziękowała za podjęcie tej uchwały

 Ad 12. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  – Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  -  Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym punktem obrad jest projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019
rok. Poprosiła Panią Wójt o przedstawienie tego projektu uchwały.
Wójt Gminy – Marta Kamińska powiedziała,  że pani skarbnik przesłała zmiany. Mam tylko
jeden wniosek o autopoprawkę do uchwały w załączniku 2b, tam zaszła pomyłka, ponieważ w
wierszu 6 była kwota 30 tys. a nie powinno być tam żadnej kwoty, tę kwotę 30 tys. zgodnie z
ustaleniami ze Starostą  Powiatowym chcemy przerzucić na inwestycję przebudowę drogi
1701N Garbno-Skandawa, podsumowując, odcinek drogi Krelikiejmy – Kolwiny etap drugi
sfinansuje w całości Zarząd Dróg Powiatowych, a wkład własny gminy Barciany przełożymy
na inwestycję Garbno – Skandawa i tam jakby zgodnie z ustaleniami odcinek dwóch asfaltów
będzie połączony.
Pan Szwajdych spytał, czy będzie zabrane z tej drogi, pani Wójt wyjaśniła,  że drogę tę w
całości zrobi starostwo w 100%.
Pan Wrona przedstawił mapkę zgodnie z prośbą z komisji. Mapa pokazuje obecną sytuację na
cmentarzu  w  Mołtajnach.  Jest  to  teren  podmokły.  Działki  te  będą stanowiły  rezerwę
cmentarza w Mołtajnach. Gmina zamierza przejąć działki od agencji. Warunkiem przejęcie
tych działek jest posiadanie dokumentacji tzn. rozbudowa cmentarza.
Pani Przewodnicząca podziękowała Panu Wronie i zapytała o kwotę 10,5 tys. zł, a pan Wrona
odpowiedział, że to jest po to, żeby można rozpocząć inwestycję.
Pan radny Szwajdych zabrał głos - od momentu uchwalenia budżetu Gminy Barciany na 2019
r. są dokonywane jego zmiany na wniosek organu wykonawczego, jakim jest Wójt Gminy
Barciany, który zgodnie z ustawą o finansach publicznych odpowiada za jego realizację,  ja
jako  przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  zauważam,  że  w  proponowanych
uchwałach dotyczących  zmian w budżecie gminy są znacząco zwiększane wydatki bieżące
poprzez zmniejszanie wydatków majątkowych na inwestycje. Praktyka ta jest niepokojąca i
prowadzi do zachwiania w ustawie finansowej, które muszą być rygorystycznie przestrzegane
przez prowadzenie prawidłowej gospodarki finansowej. Mam obawy, czy uchwalając takie
zmiany,  nie  przyczynimy  się do  naruszenia  przepisów  art.  243  ustawy  o  finansach
publicznych.

„Dobrze pan czyta,  panie radny,  powiem panu tak,  że do tej  pory wskaźniki trzymają się
zgodnie z ustawą, a co będzie w przyszłości, to czas pokaże”-  odpowiedziała Pani Wójt.

Przewodnicząca-  Bardzo  proszę, oddaję głos  panu  radnemu  Wiesławowi  Gajdowskiemu.
Wiceprzewodniczacy,  Wiesław  Gajdowski-  Jeżeli  można  -zawsze  do  tej  pory  przy
procedowaniu  zmian   w  ustawie  budżetowej  także  był procedowany  projekt  uchwały
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dotyczącej  wieloletniej   prognozy finansowej,  ja w materiałach nie  mam.  Natomiast  przy
zmianach budżetowych,  które tutaj zostały w dniu dzisiejszym przedstawione, a poprzednio
na wspólnym posiedzeniu komisji zwiększają się wydatki bieżące o kwotę 108527zł, to są
pieniądze,  które zostały pozyskane z rezygnacji  z zadania pn.  przebudowa Sali  Sportowej
Szkoły  Podstawowej  w  Barcianach  wraz  z  zakupem  specjalistycznego  sprzętu  do
prowadzenia  zajęć sportowych.  W  uzasadnieniu  było  podane  na  wspólnym  posiedzeniu
komisji,  że projekt ten nie przeszedł dalszego etapu, trudno ze nie przeszedł,  ale szanowni
państwo,  od  momentu  objęcia  stanowiska  przez  Panią Wójt  Gminy  Barciany  do  dnia
dzisiejszego „głównym sukcesem”  pani Wójt jest utworzenie nowych siedmiu etatów nowo
zatrudnionych  pracowników  tj.  Urząd  Gminy,  GOK,  GOPS,  Spółka  Komunalna.  Nowe
stanowiska pracy w ocenie pani Wójt, tak mi się wydaje,  są jak najbardziej  potrzebne do
prawidłowego toku funkcjonowania w/w jednostek, należy zastanowić się, szanowni państwo,
skąd są środki finansowe na tak znaczącą ilość nowych miejsc pracy przy tak, jak określa pani
Wójt,  tragicznej, dramatycznej sytuacji  finansowej gminy, jaką nam przedstawia,  jeżeli  są
pieniądze  na  nowe miejsca  pracy,  to  wniosek jest  tylko  jeden,  sytuacja  finansowa naszej
gminy  nie  była  zła  w  momencie  samorządowej  kampanii  wyborczej,  jak  przedstawiano
wyborcom.  Czy  słusznym  jest  zwiększanie  wydatków  bieżących,  które  są kluczowym
elementem finansów gminy przy oszczędnej i racjonalnej gospodarce finansami publicznymi.
Nadmienię tylko,  że  zgodnie  z  ustawą o  finansach  publicznych  przy  znacznych
zobowiązaniach  finansowych  naszej  gminy  nie  wolno  zwiększać wydatków  bieżących,
zwiększenie  ich  spowoduje  zachwianie  wskaźników,  a  to  tak  jak  przed  chwileczką
słyszeliśmy, w którymś momencie nastąpi, co w efekcie doprowadzi do zapaści finansowej w
naszej gminie.

O głos poprosiła Pani Wójt- radny Gajdowski, skąd pan powziął informację że zatrudniłam 7
nowych osób - to jest moje pytanie, jest to kłamstwo ponieważ zatrudniłam dwie nowe osoby,
reszta są to osoby, drodzy państwo, zatrudnione na okres zastępstw, albo na czas choroby
pracownika, albo w ramach prac interwencyjnych, albo są to stażyści. Więc  bardzo proszę,
żeby pan mi odpowiedział, skąd pan powziął takie informacje?
Pan radny Gajdowski odpowiedział - z prostych pani Wójt sposobów wyliczeń, gdzie kto na
jakim stanowisku pracuje.
Pani Wójt -według pana są to nowe stanowiska pracy i zastępstwo za księgową do  spraw
oświaty, która przebywa na zwolnieniu lekarskim to jest nowe stanowisko pracy wg pana tak?
Pan  radny  Gajdowski  –  ja  swoją wypowiedź zakończyłem,  pani  wie  doskonale,  o  jakie
stanowiska chodzi, a społeczeństwo nasze też również wie.
Pani  Wójt – no to ja powiem, stanowisko referenta ds. oświaty to jest nowe stanowisko i
pracownika do obsługi rady i obrony cywilnej i wojskowości, to są dwa nowe stanowiska.
Drodzy  państwo,  ale  ja  też muszę kimś pracować,  dzięki  państwa,   że  tak  powiem,
zaangażowaniu w pracę rady, pracownik obsługi rady był tak obciążony pracą i pomaganiem
państwu, że niestety nie miałam go dla siebie, w związku z tym chcę mieć  oddzielnie osobę
do obsługi rady.

Czy radni chcą jeszcze zabrać głos w dyskusji?- zapytała pani przewodnicząca.  
Pani Wójt poprosiła o głos - panie Kordowski tutaj myślę, że pan powinien zapytać mnie, ma
pan okazję, a nie pytać moich pracowników poza godzinami pracy właśnie o takie rzeczy.

Przewodnicząca: Bardzo proszę o prowadzenie dyskusji do tych zmian w budżecie, ponieważ
widzimy, że istotnie wydatki bieżące się zwiększają tj. w objaśnieniach, czy jeszcze ktoś z
państwa.
Bardzo proszę Janina Kostyk ….
Radna  Kostyk-Chciałam  tylko  zapytać, czy  pani  wójt  musi  pytać radnych  o  zgodę na
stworzenie nowego miejsca pracy? jestem nową radną, więc zapytam ogólnie, czy radny ma
prawo się wtrącać do tego, czy pani wójt zatrudnia kogoś? Dla mnie to jest kuriozum, że o
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takich rzeczach dyskutuje się na sesji.
Pani Wójt – nie odniosłam się odnośnie właśnie zwiększania wydatków bieżących, chciałam
przypomnieć państwu sytuację jaką zastałam 22 listopada. Zobowiązania gminy Barciany o
których  wiedziałam   na  dzień, kiedy  przyszłam,  były  na  kwotę ok.  2  mln  zł, jak  się
domyślacie nie było z czego tego zapłacić z budżetu 2018 r. W związku z tym w styczniu te
płatności  zostały  uiszczone  z  bieżącego  budżetu,  w  związku  z  tym  stąd  te  braki  i  te
zwiększenia, o czym doskonale państwo wiecie, ponieważ pani przewodnicząca była u pani
skarbnik i rozmawiała.
Pani skarbnik była do dyspozycji państwa na wspólnym posiedzeniu komisji, prosiłyśmy czy
mają państwo jakieś pytania w związku z tym, że jej nie będzie dzisiaj. Ja powtórzę po raz
kolejny,  drodzy państwo. Każdy pracownik w Urzędzie gminy jest do państwa dyspozycji
możecie przyjść,  zapytać u  źródła o cokolwiek,  zanim zaczniecie  rozpowiadać po gminie
nieprawdziwe informacje – podziękowała Pani Wójt.
Czy jeszcze jakiś głos w tej merytorycznej dyskusji
Przewodnicząca-  Bardzo  proszę przewodniczącego  komisji  budżetu.  Rozmawiałam  też z
panią skarbnik,  twierdziła,  że  uchwała  budżetowa  dotycząca  WPF  nie  jest  konieczna,
prawdopodobnie jej nie ma, dlatego też jestem zaniepokojona tym faktem, niemniej jednak
skoro to mówi skarbnik gminy uznaję, że fachowość bierze górę. Do tej pory takiej sytuacji
nie mieliśmy, tym bardziej, że są to zmiany też inwestycyjne, jedna inwestycja schodzi. Pani
skarbnik objaśniała na komisji również rozmawiałam poza sesją i poza komisją twierdziła, że
WPF nie jest potrzebna w formie uchwały.

Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  – Andrzej  Szwajdych  powiedział,  że  6
członków komisji pozytywnie zaopiniowało  projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie
gminy na 2019r.  2 członków wstrzymało się od głosu.

Zastępca Przewodniczącej Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska
– Tamara Musiałowska powiedziała,  że na 4 członków obecnych 3 głosowało za, 1 członek
wstrzymał się komisja, pozytywnie  zaopiniowało   projekt  uchwały  w sprawie  zmian   w
budżecie gminy na 2019 rok.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  – Agnieszka
Kuczewska powiedziała, że  5 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w
sprawie zmian  w budżecie gminy na 2019 rok.
Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko odczytała projekt uchwały w
sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok. Po odczytaniu  Pani przewodnicząca poddała
pod głosowanie projekt tej uchwały.
Uchwała  została przyjęta 8 głosami za, przy 5 wstrzymujących się glosach.
(uchwała  stanowi  załącznik  do  protokołu) (  załącznik  z  głosowania  imiennego  stanowi
załącznik do protokołu).

Ad 13. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji z pełnienia funkcji zastępcy 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej.

Pani wójt zapytała

Czy nie powinno być teraz głosowanie. Pani przewodnicząca odpowiedziała ze imienne 
głosowanie będzie  załącznikiem do tej uchwały -wydruk do protokołu.

Następnie pani przewodnicząca przeszła do kolejnego punktu obrad. Projekt uchwały w 
sprawie przyjęcia rezygnacji z pełnienia funkcji zastępcy przewodniczącego Komisji 
rewizyjnej.

Bardzo proszę o umówienie uchwały panią sekretarz poprosiła pani przewodnicząca.

Głos  zabrała pani sekretarz. Szanowni  państwo Na poprzedniej sesji rady gminy pan radny 
Dawid Jackiewicz złożył rezygnację z pełnienia funkcji zastępcy   przewodniczącej komisji 
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rewizyjnej jak również członka komisji Oświaty Kultury Sportu i Spraw Socjalnych. 
Odnosząc się do §82.1 statutu mówi że Komisja rewizyjna  składa się z przewodniczącego, 
zastępcy przewodniczącego oraz dwóch członków. W związku z powyższym ta uchwała jest 
przyjęciem rezygnacji,  kolejna  będzie w sprawie uzupełnienia składu zgodnie z  ustawą o 
samorządzie gminnym i naszym statutem taką rezygnację trzeba przyjąć w formie uchwały.  
Pani przewodnicząca podziękowała pani sekretarz

Następnie zapytała - czy są pytania państwa radnych, otrzymaliście państwo w materiałach 
sesyjnych też opinie radcy prawnego w tej kwestii, bo wiem mieliśmy tutaj na pewno 
wątpliwość Niemniej jednak objaśnienia pana radcy prawnego wydają się rozwiać wszelkie 
wątpliwości, co prawda ustawa o samorządzie gminnym mówi o tym, że radny jest 
obowiązany do pracy w radzie gminy  i w komisjach i instytucjach, do których jest 
oddelegowany, niemniej jednak rozstrzygnięcia pozwalają na taką sytuację i jak najbardziej 
Rada gminy może przyjąć.

Wobec tego, jeśli nie ma pytań i potrzeby dyskusji  w tej kwestii, zapytam o opiniowanie.

 Komisja Finansów i Budżetu – Andrzej Szwajdych powiedział, że 8 członków komisji 
pozytywnie zaopiniowało

Komisja Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Tamara Musiałowska na
4 obecnych członków 4 zagłosowało za,  

Komisja Oświaty – Agnieszka Kuczewska 5 członków było za,  dwóch było nieobecnych .

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko odczytała projekt uchwały w 
sprawie przyjęcia rezygnacji z pełnienia funkcji zastępcy Przewodniczącej Komisji 
Rewizyjnej.

Następnie poprosiła o przygotowanie się do głosowania.

W głosowaniu 13 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały.

(uchwała stanowi załącznik do protokołu) ( załącznik z głosowania imiennego stanowi 
załącznik do protokołu).

Ad 14. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji z pełnienia funkcji członka Komisji 
Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych.                                       

Komisja Finansów i Budżetu – Andrzej Szwajdych powiedział, że 8 członków komisji 
pozytywnie zaopiniowało

Komisja Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Tamara Musiałowska na
4 obecnych członków 4 było za,  
Komisja Oświaty – Agnieszka Kuczewska 5 członków było za,  
Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko odczytała projekt uchwały w
sprawie przyjęcia rezygnacji z pełnienia funkcji członka Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i
Spraw Socjalnych
Proszę przygotować się do głosowania poprosiła przewodnicząca rady
13 głosami uchwała został przyjęta.
(uchwała  stanowi  załącznik  do  protokołu)  (  załącznik  z  głosowania  imiennego  stanowi
załącznik do protokołu).

Ad 15. Projekt uchwały w sprawie uzupełnienia składu osobowego  Komisji Rewizyjnej.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas poprosiła o zgłaszanie
kandydatów do komisji rewizyjnej.
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Pani  radna Antończyk zgłosiła  Agnieszkę Kuczewską, a  pani  radna Gierko zgłosiła  panią
radną  Janinę Kostyk.

Pani przewodnicząca oznajmiła, że obie kandydatki wyraziły zgodę.

Pierwszy  wniosek  Pani  Antończyk  będzie  głosowany  w  sprawie  kandydatury  Agnieszki
Kuczewskiej.

Za głosowało 7 osób, przeciw 5, jedna osoba się wstrzymała.

Tym samym kandydatką do komisji rewizyjnej jest radna Agnieszka Kuczewska.

Następnie Pani przewodnicząca odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie.

Dwie osoby były przeciw, pozostali głosowali za i tym samym uchwała została przyjęta.

  (uchwała  stanowi  załącznik  do protokołu)  (  załącznik  z  głosowania  imiennego stanowi
załącznik do protokołu).

Ad 16. Projekt uchwały w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji Oświaty, Kultury,
Sportu i Spraw Socjalnych.
Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas poprosiła o zgłaszanie
kandydatur.  

Pani radna Kuczewska zgłosiła panią radną Wiesławę Antończyk, która wyraziła zgodę.

Następnie Pani przewodnicząca odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie.

Rada przyjęła uchwałę 13 głosami.

(uchwała  stanowi  załącznik  do  protokołu)  (  załącznik  z  głosowania  imiennego  stanowi
załącznik do protokołu).

Ad 17. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji z pełnienia funkcji Przewodniczącej
Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska.

Pani  radna  Małgorzata  Mateusiak  na  ręce  pani  przewodniczącej  złożyła  rezygnację ze
względu na stan zdrowia.
Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  – Andrzej  Szwajdych  powiedział,  że   8
członków komisji pozytywnie projekt uchwały w sprawie: przyjęcia rezygnacji

Zastępca Przewodniczącej Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska
– Tamara  Musiałowska  powiedziała,  że na  4  obecnych, 4  członków komisji  pozytywnie
zaopiniowało projekt uchwały w sprawie: przyjęcia rezygnacji.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  – Agnieszka
Kuczewska powiedziała, że 5 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w
sprawie: przyjęcia rezygnacji.

Przewodnicząca  Rady Gminy  – Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  – Dyjas  podziękowała  za
przedstawienie opinii, odczytała  projekt  uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji z pełnienia
funkcji Przewodniczącej Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska  a
następnie  poddała  projekt  uchwały  pod  głosowanie.  W  głosowaniu  jawnym  13  radnych
głosowało za  przyjęciem projektu  uchwały,    (uchwała  stanowi  załącznik  do protokołu)  )
( załącznik z głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu).
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Ad 18. Projekt uchwały  w sprawie: zmiany Uchwały Nr I/12/2018 Rady Gminy Barciany z
dnia 21 listopada 2018r. w sprawie: wyboru Przewodniczącego i zastępcy Przewodniczącego 
Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska .

Na  wspólnym  posiedzeniu  komisji  zaproponowane  zostały   kandydatury  i  pani
Przewodnicząca  przekazała  głos  pani  Antończyk  która  przekazała,  że  kandydatką na
przewodniczącą jest Tamara Musiałowska, a na zastępcę pan Piotr Baran.

Przewodnicząca Rady Gminy  – Wiesława Małgorzata Kłaczko  – Dyjas  odczytała projekt
uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr I/12/2018 Rady Gminy Barciany z dnia 21 listopada
2018r.  w  sprawie:  wyboru  Przewodniczącego  i  zastępcy  Przewodniczącego  Komisji
Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska i poprosiła o głosowanie.
Uchwała 13 głosami została przyjęta. (uchwała stanowi załącznik do protokołu) ( załącznik z
głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu).

Ad  19. Projekt  uchwały  przedłożony  przez  Wójta  Gminy  w  sprawie:  ustalenia  zasad  i
wysokości diet przysługujących radnym.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko omówiła projekt uchwały pani wójt. Dieta radnego w 
opinii radców prawnych to nie jest wynagrodzenie,  oznacza to, że dieta radnego nie jest 
wynagrodzeniem pracowniczym, lecz zwrotem części wydatków ponoszonych przez radnych 
w związku z wykonywaniem mandatu radnego. Ukazało się również rozstrzygnięcie 
nadzorcze wojewody lubuskiego w przedmiocie badania uchwały Rady Gminy Zabór i 
wojewoda lubuski zaznacza, że zdaniem organu nadzoru ryczałtowe ustalenie diet dla radnych
jest dopuszczalne tyle, że jak słusznie zauważa Regionalna Izba obrachunkowa w Łodzi,
w uchwale z 2 sierpnia 1999 roku, zawsze przy tym powinny być ustalone zasady potrącenie 
diet w przypadku nieobecności radnych na posiedzeniach lub innych obowiązkowych dla nich
czynnościach. Ustalona  w formie ryczałtu miesięcznego ma mieć charakter 
rekompensacyjny, nie może przyjmować charakteru stałego miesięcznego wynagrodzenia 
niezależnie od kosztów związanych z pełnieniem funkcji, istota diety   sprowadza się do 
wyrównywania wydatków i strat spowodowanych pełnieniem wskazanej funkcji. Na 
wspólnym posiedzenie komisji  radni zgodni byli co do zasad ustalonych w uchwale niemniej 
jednak radni kwestionowali wysokość procentową kwot bazowych. Na tym pani sekretarz 
zakończyła swoją wypowiedź dziękując za wysłuchanie.  
Pani Przewodnicząca podziękowała i zapytała, czy są  jakieś pytania państwa radnych, 
zapraszając do zabrania  głosu w dyskusji.  
O głos poprosił Pan Radny Wiesław Gajdowski- Pani Wójt w pani projekcie w § 2 ust.3 jest 
zapis - dieta nie przysługuje radnemu w  przypadku, gdy w danym miesiącu nie odbywa się 
żadne posiedzenie komisji lub sesji,  co do tego miałbym wątpliwości, a mianowicie takie, że 
art.25 ust.4 ustawy o samorządzie mówi wyraźnie, że dieta przysługuje radnemu. To powiem 
tak, to co z dietą zrobi radny to jest jego wewnętrzna sprawa. Ja bym prosił może korzystając 
tutaj z obecności pana mecenasa, czy może jest jakaś wykładnia odnośnie - przysługują te 
diety za te posiedzenie komisji czy sesji, czy też nie.  
Pan mecenas zwrócił uwagę, że w tej uchwale wkradł się błąd – w § 2 ust.1 pkt. 1,2,3, po % 
powinno być „diety” a nie jak jest „kwoty bazowej”,  a odpowiadając na pytanie pana 
radnego Gajdowskiego, pan mecenas wspomniała o nadzorze wojewody i tego samego 
właściwie oczekiwał pan radny Gajdowski, że wojewoda może rozstrzygnąć w ramach 
nadzoru prawnego.
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Głos zabrała Pani radna Janina Kostyk - mówił pan radny Gajdowski, że wg art. 25 ust. 4 
ustawy o samorządzie gminnym dieta należy się radnemu i zwrot kosztów podróży to jest 
prawda między innymi utraty wynagrodzenia, z tym że dieta tak jak wspomniała Pani 
sekretarz,  nie jest wynagrodzeniem, a jest ekwiwalentem utraconych korzyści, jeżeli więc 
sesja się nie odbywa, więc nie tracimy apanaży w zakładzie pracy.
W związku z tym, że Pani wójt zgłosiła autopoprawkę, więc pani przewodnicząca zarządziła 
głosowanie w tej kwestii.
Za autopoprawką było 12 radnych 1 radny przeciw na 13 głosujących.
Autopoprawka została przyjęta, następnie uchwała została odczytana w całości przez panią  
przewodniczącą, po czym zarządziła głosowanie na całością uchwały. Głosowało 13 radnych, 
za było 6, przeciw 6, 1 głos wstrzymujący. Uchwała nie została przyjęta.

Pani wójt chciała złożyć wniosek formalny, ale przewodnicząca stwierdziła, że wnioski 
formalne składają radni Rady Gminy, a nie Pani wójt.

Pani radna Janina Kostyk zapytała, kto się wstrzymał i dlaczego.

Pan radny Grzegorz Całuch wyjaśnił, że on się wstrzymał i nadmienił, że jeżeli w danym
miesiącu nie będzie sesji, to deklaruje że 50 % diety przekaże na cele charytatywne.

Pani radna Janina Kostyk  w takim razie, jeśli zatwierdzimy, że dieta się należy w drugim
projekcie, to co powiedzieć tym radnym, którzy będą naprawdę chorować, a jeżeli nie ma
sesji, to radni dostają całą dietę

Radny  Całuch,  wzorując  się  na  dietach  radnych  poszczególnych   gmin  z  powiatu
kętrzyńskiego, nigdzie nie ma zapisu, że dietę zabiera się w 100% odnoszę się do gminy
Korsze, gdzie za nieobecność na sesji zabiera się 15%, w miesiącu w którym nie ma sesji
zabiera  się  50%.  Jeżeli  nie  będzie w miesiącu  komisji  i   sesji,  deklaruję,  że  50% diety
przekażę na cele charytatywne.

Ad 20. Projekt uchwały przedłożony przez Klub Radnych „Wspólnie dla Gminy Barciany” w
sprawie: ustalenia zasad i wysokości diet przysługujących radnym.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski przedstawił stanowisko Klubu 
Radnych „Wspólnie dla Gminy Barciany” dotyczące projektu uchwały w sprawie ustalania 
zasad i wysokości diet przysługującym radnym. Podkreślił że zgodnie z art. 25 zobowiązani 
jesteśmy pracować na rzecz rady gminy, a nie uczestniczyć tylko w posiedzeniach sesji. Pan 
wiceprzewodniczący przedstawił wysokość diet w poszczególnych radach naszego powiatu i 
tak jak widać odnośnie potrąceń, były one zawsze wysokie za nieobecność zarówno na 
sesjach lub na komisjach. Ja będąc tyle lat radnym od 2006 roku, już czwartą kadencję nigdy 
nie spotkałem się z taką sytuację, żeby radny rezygnował z prac z komisji. Ustawodawca miał
zapewne na myśli, że radny jest zobowiązany do prac w komisji, bo jaką wiedzę się czerpie 
na sesji kiedy to na posiedzeniach komisji stałych rady, kiedy pracuje się nad  projektami  
uchwał i tam jest najwięcej pracy, której tam się poświęca.

Pan radny Baran, prosząc o głos, powiedział, że patrząc na uchwałę klubu, to  powinien 
zmienić nazwę wspólnie dla siebie.

Pan radny Jackiewicz- cieszę się, że tak wyszło, praca radnego wymaga dużo poświęcenia, ta 
cała sytuacja wyszła wychodzi na to, że przeze mnie. Zrezygnowałem z pracy w komisjach 
nie dla własnego widzimisię, tylko dlatego, że blokowałem te komisje. Doszło do takiej 
sytuacji, że nie zjawiłem się na komisji, za co przepraszam wszystkich członków tej komisji, 
tylko dlatego zrezygnowałem z pełnienia tej funkcji.  Moim zdaniem radny jak państwo 
podkreślacie, jak choćby pan Gajdowski, jest może nie praca, a służba, to jest nie tylko praca 
na sesjach na komisjach, ale i także w wolnym czasie i przez cały miesiąc powinnyśmy mieć 
kontakt z mieszkańcami i naszymi wyborcami. Moim zdaniem zawsze tego brakowało w 
naszej gminie i dlatego w ostatnich latach godziłem się kandydować. Moim szczęściem 
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dostałem się na tak zaszczytne stanowisko, dostałem mandat radnego, niestety trochę za 
późno, wcześniej dwa razy startowałem i miałem więcej czasu i chciałem pełnić tę rolę tak 
jak należy. W obecnej sytuacji powiem wam szczerze sam swoją postawą jako radnego jestem
załamany. Nie pełnię tego stanowiska tak jak się należy i do tego się przyznaje, bo wszyscy tu
jesteśmy po to, żeby działać dla mieszkańców. Natłok obowiązków w życiu prywatnym 
sparaliżował mnie, wracam do domu ok. godz. 20-21. W domu dalej pracuję i dlatego doszło 
do takiej sytuacji. Przykro mi, że do tego doszło. Od dłuższego czasu te dylematy chodziły mi
po głowie. Chciałem podjąć jakieś decyzje, chciałem usłyszeć projekt uchwały waszego 
klubu. Chciałem mieć pełny obraz, co przedstawiamy, dziwi mnie podział na 
przewodniczących, członków, przecież każdy z nas wykonuje podobną pracę, a w obu 
projektach ta dysproporcja między członkiem komisji, a przewodniczącym jest znaczna, 
dziwi mnie to, bo wszyscy razem pracujemy. Tym bardziej że większe stawki przypadają dla 
członków klubu „Wspólnie dla gminy Barciany”. Fajnie, że pan Grzegorz Całuch wyszedł z 
takim wnioskiem i deklaracją, że przekaże 50 % diety na cele społeczne w przypadku, gdyby 
nie było sesji w miesiącu. Dziwi mnie, że to po tylu latach do takiej sytuacji dochodzi. Ja 
startując osiem lat, powiedziałem, że zrzeknę się całości diety na cele społeczne. W tej 
sytuacji powiem wam, że ja będąc radnym nawet dokładam do tego, że jestem radnym i to 
mnie nie boli. Mnie boli to, że po prostu nie pełnię roli radnego tak, jak powinienem pełnić. 
Bo radny powinien mieć czas dla swoich wyborców, powinien mieć z nimi kontakt, a ja 
przyjeżdżając o 21-ej do domu, nawet nie wiem, co się dzieje w gminie Barciany. Mój honor 
obywatelski nie pozwala mi pracować w tych komisjach, bo nie będę osobą obiektywną, ktoś 
kto przyjdzie na posiedzenie komisji, które trwa 4 godz. nie będzie osobą obiektywną. To, co 
się dzieje na posiedzeniu komisji, nie jest obrazem tego, co się dzieje w całej gminie. Musimy
zdać sobie z tego sprawę, że musimy pracować ze sobą i nie wyróżniać się tak jak jest tutaj 
dysproporcja w tych wszystkich stawkach, tylko pracować przez cały miesiąc nie tylko na 
posiedzeniu komisji, na sesji ale przez cały miesiąc. Panie, Panowie musimy do tego dojść, w 
kolejnym punkcie jeszcze  potwierdzę, czemu tak mówię. Dziękuję za możliwość 
wypowiedzenia się. Jeszcze chciałem przypomnieć, że wszyscy tu mówiliśmy, że nie 
jesteśmy dla pieniędzy, a te pieniądze nie są aż tak duże, a w sytuacji co niektórych osób to  
naprawdę były takie sytuacje, że potrafili oddać całą dietę na cele społeczne, żeby pomagać 
tej gminie. Każdy niech spojrzy na swoją sytuację, jaką ma, rodzinną, materialną, nie kłóćmy 
się o to, kto ile ma dostać, ale zacznijmy pomagać mieszkańcom. Dziękuję.

Pani przewodnicząca podziękowała za wystąpienie. Powiedziała że pana wola została 
uszanowana przez całą radę , bowiem wszyscy przyjęli pana rezygnację, rozumiemy też pana 
motywację.

Myślę, że to co zaproponował pan radny Całuch, jest ważną myślą i warto by było na ten 
temat   porozmawiać. Uważam, że jest naprawdę to dobry gest.

Pan Całuch dalej deklaruję, że gdyby nie było w danym miesiącu komisji i sesji 50 % mojej 
diety przeznaczę na cel charytatywny tzw. Stypendium dla osób uzdolnionych czyli „Bartek” 
proszę to odnotować i proszę  wtedy 50% diety przelać na stowarzyszenie.

Pan Radny Jackiewicz - pójdźmy o krok dalej, jeśli nie ma tej sesji i nam nie zależy na 
pieniądzach, przekażmy całą dietę, jeśli ktoś ma takie poglądy , nikogo nie zmuszam, jeżeli 
pokazujemy, że robimy coś dla mieszkańców to idźmy po całości.

Pani przewodnicząca także poparła pana Całucha, chciałaby się przyłączyć do głosu radnego 
Całucha, zadeklarowała pójście dokładnie tym samym tropem, a zważywszy  na to, że jest 
wiceprezesem tego stowarzyszenia, również wesprze fundusz stypendialny Bartek.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas odczytała projekt 
uchwały w sprawie: ustalenia zasad i wysokości diet przysługujących radnym, a następnie 
poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 7 radnych głosowało za przyjęciem 
projektu uchwały, 6 radnych głosowało przeciw  i wstrzymujących  się od głosu nie było 
(uchwała stanowi załącznik do protokołu) ) ( załącznik z głosowania imiennego stanowi 
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załącznik do protokołu).

O głos poprosiła pani Wójt. Drodzy państwo pytałam was na wspólnym posiedzeniu komisji i
zapytam teraz, co będzie w sytuacji, gdyby było więcej niż 3 w sumie posiedzenia sesji, 
komisji stałych, wspólnych, przykładowo dwie sesje i dwa posiedzenia komisji, wtedy 
państwo nie dostaniecie w ogóle diety i to rozumiem pasuje, dziękuje za merytoryczną 
dyskusję.

Ad 21. Projekt uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu 
na realizację zadania  „Opracowanie dokumentacji projektowej pn. Przebudowa drogi 
powiatowej nr 1584N dr. Woj. nr 592 – Jeżewo – Winda – Jankowice – Srokowo na odcinku 
Kiemławki Wielkie – Winda”.

Kierownik referatu – Pan Sylwester Wrona omówił projekt tej uchwały. Powiedział, że radni
w większości znają sytuację a sprawa była omawiana na komisji.

Przewodnicząca  Rady Gminy  – Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  – Dyjas  podziękowała  za
omówienie. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii. Pytań nie było. Powiedziała,  że podczas
wspólnego posiedzenia  komisji  radni  zapoznali  się  z  tym projektem.  Opiniowanie już się
odbywało po zmianach.

Przewodnicząca  Rady Gminy  – Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  – Dyjas  podziękowała  za
przedstawienie. Zapytała, czy są jeszcze pytania w tej kwestii. Pytań nie było, w związku z
tym   Przewodnicząca  Rady  Gminy  poprosiła  następnie  Przewodniczących  Komisji  o
przedstawienie opinii poszczególnych komisji na temat tego  projektu uchwały.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Andrzej Szwajdych powiedział, że  8 
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie: udzielenia pomocy 
finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu.

Zastępca Przewodniczącej Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska 
– Tamara Musiałowska powiedziała, że 4 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt 
uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Agnieszka 
Kuczewska powiedziała, że 4 członków komisji  pozytywnie zaopiniowało projektu  uchwały 
w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas poprosiła o odczytanie
projektu uchwały wiceprzewodniczącego Grzegorza Całucha w sprawie: udzielenia pomocy
finansowej  Powiatowi  Kętrzyńskiemu  na  realizację zadania  „Opracowanie  dokumentacji
projektowej pn. Przebudowa drogi powiatowej nr 1584N dr. Woj. nr 592 – Jeżewo – Winda –
Jankowice  – Srokowo  na  odcinku  Kiemławki  Wielkie  – Winda”,  podziękowała
wiceprzewodniczącemu  a następnie poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 13
radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw  i wstrzymujących się nie
było (uchwała stanowi załącznik do protokołu) ) ( załącznik z głosowania imiennego stanowi
załącznik do protokołu).
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 Ad 22. Projekt uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu
na realizację zadania „Przebudowa drogi powiatowej nr 1590N Rodele – Ogródki – Srokowo
na odcinku Dębiany – Ogródki (ok. 150 mb)”.                                                         

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas poprosiła Kierownika
referatu – Pana Sylwestra Wronę o omówienie projektu tej uchwały.
Przewodnicząca  Rady Gminy  – Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  – Dyjas  podziękowała  za
przedstawienie. Zapytała, czy są jeszcze pytania w tej kwestii. Pytań nie było, w związku z
tym   Przewodnicząca  Rady  Gminy  poprosiła  następnie  Przewodniczących  Komisji  o
przedstawienie opinii poszczególnych komisji na temat tego  projektu uchwały.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Andrzej Szwajdych powiedział, że  8 
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie: udzielenia pomocy 
finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu.

Zastępca Przewodniczącej Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska 
– Tamara Musiałowska powiedziała, że 4 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt 
uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Agnieszka 
Kuczewska powiedziała, że 4 członków komisji  pozytywnie zaopiniowało projektu  uchwały 
w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas poprosiła o odczytanie
projektu  uchwały  wiceprzewodniczącego  Wiesława  Gajdowskiego  w  sprawie: udzielenia
pomocy  finansowej  Powiatowi  Kętrzyńskiemu  na  realizację zadania „Przebudowa  drogi
powiatowej nr 1590N Rodele – Ogródki – Srokowo na odcinku Dębiany – Ogródki (ok. 150
mb)”,  podziękowała  wiceprzewodniczącemu  a  następnie  poddała  go  pod  głosowanie.  W
głosowaniu jawnym 13 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały (uchwała stanowi
załącznik  do  protokołu)  )  (  załącznik  z  głosowania  imiennego  stanowi  załącznik  do
protokołu).

 Ad 23. Projekt uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu
na realizację zadania  „Przebudowa drogi  powiatowej  nr  1701N Garbno – Skandawa (dł.
5,3km) – etap III”.
  Przewodnicząca  Rady Gminy  – Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  – Dyjas  poprosiła
Kierownika referatu – Pana Sylwestra Wronę o omówienie projektu tej uchwały.
Pan Andrzej Szwajdych zapytał o szczegóły tej inwestycji, czy gmina będzie miała wpływ na
realizację tego zadania. Pan Wrona wyjaśnił ze jest to zadanie powiatu i to wykonawcy dają
gwarancję na wykonanie tej inwestycji a gmina udziela tylko pomocy finansowej ale gdyby
były uwagi do wykonawstwa to prosi o informację na ten temat. Pan Szwajdych wspomniał
jeszcze o zjazdach i przepustach.
Przewodnicząca  Rady Gminy  – Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  – Dyjas  podziękowała  za
przedstawienie i  wyręczyła  przewodniczących komisji  ponieważ była obecna na wspólnej
komisji  i  widziała  głosowania,  poprosiła  o  odczytanie    projektu  uchwały
wiceprzewodniczącego Grzegorza Całucha.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  – Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała
wiceprzewodniczącemu  a następnie poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 13
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radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały (uchwała stanowi załącznik do protokołu)
( załącznik z głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu

Ad 24. Projekt uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu
na  realizację zadania „Przebudowa  drogi  powiatowej  nr  1713N  Mołtajny  – Barciany  na
odcinku Barciany – Bobrowo”. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas poprosiła Kierownika
referatu – Pana Sylwestra Wronę o omówienie projektu tej uchwały.
Podobnie  jak  poprzednie  uchwały  komisje  zaopiniowały  pozytywnie  więc  Pani
Przewodnicząca  poprosiła  wiceprzewodniczącego  Wiesława  Gajdowskiego  o  odczytanie
projektu uchwały.
Po odczytaniu Pani przewodnicząca poddała uchwałę pod głosowanie.
W głosowaniu  jawnym 13  radnych  głosowało  za  przyjęciem projektu  uchwały  (uchwała
stanowi załącznik do protokołu) ) ( załącznik z głosowania imiennego stanowi załącznik do
protokołu

Ad 25. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

Ponieważ nie było interpelacji i zapytań Pani Przewodnicząca przeszła do następnego punktu
porządku obrad.

Ad 26. Wolne wnioski i informacje.

Pan  Andrzej  Szwajdych  zadał  pytanie  Pani  wójt,  kiedy  się  przewiduje  równanie  dróg
równiarką.
Pani Wójt oznajmiła, że drogi otrzymały trzy kategorie, spółka otrzymała zlecenia na drogi
pierwszej  kategorii.  Jeżeli  chodzi o środki na tę chwilę, nie przewidujemy naprawy dróg
polnych.
Pani Antończyk – chciałbym przypomnieć o terminach, jakie  obowiązują, otóż do 15 czerwca
komisja rewizyjna musi przedstawić do rady wniosek w sprawie absolutorium dla wójta do
rady.

Ad 27. Wnioski mieszkańców.

Pan Kazimierz Witczak, zapytał o cmentarz w Barcianach i prosił o oznakowanie, żeby nie
wjeżdżały samochody.
Na dawnej bazie GS leży bardzo dużo opon, może by się dało to usunąć.
Kolejna sprawa to Bieg Bartów i zawsze były malowane krawężniki, ktoś mówi, że to jest ze
starego systemu, ale jest to już 39. Bieg Bartów.
Pragnę podziękować Pani Wójt  jako mieszkaniec gminy,  który zobaczył  poligon po byłej
mleczarni. Dziękuję za chodnik w Windzie.
Pani Wójt odpowiedziała, że jeżeli chodzi o ogrodzenie cmentarza, to prezes już mówił o tym
na komisji. Usunięte też zostanie to składowisko  opon.

Ad 28. Sprawy różne.
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Przewodnicząca udzieliła głosu radnemu Jackiewiczowi. 
W tym momencie chciałbym na Pani ręce złożyć rezygnację z pełnienia mandatu radnego. 
Chciałbym wyjaśnić tę sytuację, zawsze twierdziłem, że radny powinien angażować się w 
sprawy gminy. W tej sytuacji honor mi nie pozwala pełnić tej funkcji, ponieważ nie 
wywiązuję z funkcji radnego. Chciałbym przeprosić wyborców, którzy oddali na mnie głos. 
Nie chcę powtarzać błędów moich poprzedników. Jestem zmuszony do złożenia mandatu 
radnego.
Przewodnicząca: Dziękuję panu za wypowiedź, za pańską uczciwość. Nie mamy innego 
wyjścia, tylko przyjąć pańską rezygnację.
Pani przewodnicząca poruszyła jeszcze sprawę pisma – prezesa oddziału ZNP 
wystosowanego do radnych. Prosiła jeszcze o opinię mecenasa. Głos zabrała Pani Wójt 
informując o stanowisku RIO opublikowała swoje stanowisko. Konkluzja była taka, że za 
strajk nie przysługuje wynagrodzenie.
Pani radna Janina Kostyk wróciła jeszcze do diet, że projekt uchwał z marca miał być 
dyskutowany, oczywiście klub ma prawo złożyć projekt. Czy to się nie zabiera czasu.
Pani Agnieszka Kuczewska – chciałabym zapytać panią dyrektor GOK-u. W kościele w 
Windzie był 7 kwietnia występ zespołu, piękny bardzo wzruszający, poświęcony rocznicy 
Jana Pawła II. Czy u nas będą zajęcia dla dzieci i zespołów? Sama też uczestniczyłam w 
takich spektaklach -powiedziała pani Kuczewska. Pani dyrektor odpowiedziała, że czekają na 
instruktora i zajęcia będą.
Jeszcze Pan Jackiewicz zaproponował późniejsze godziny rozpoczęcia sesji. Teraz już jako 
mieszkaniec, żeby każdy mógł uczestniczyć w obradach sesji.
Pani Przewodnicząca podziękowała i potraktowała wniosek Pana Jackiewicza jako wniosek 
mieszkańca.
Pani Wójt zaproponowała, żeby jednak prace komisji odbywały się w godzinach pracy, żeby 
byli dostępni pracownicy merytoryczni.

Ad 29. Zakończenie obrad.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad VIII sesji Rady Gminy  Przewodnicząca Rady
Gminy  – Wiesława Małgorzata Kłaczko  – Dyjas, zamknęła jej posiedzenie o godz. 16.55,
dziękując wszystkim za udział.

Pełny przebieg obrad VIII sesji  Rady Gminy został zapisany w formacie wideo i znajduje się
na BIP Urzędu Gminy w Barcianach.

   

                  

 Przewodnicząca Rady Gminy

          Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas

Protokolant:
Henryk Florian Nosek
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